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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

	

Érírezett : 2p13 MÁJ 3 D.

Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

	

Írásbeli kérdés

Tel ap

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésről szóló 2012, évi
XCXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
46/1994. (IX. 30.) OGY határozat 91 .§-ára írásbeli kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltán
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető Miniszter YJrhoz

„A szociális szférában dolgozók mikor kapnak béremelést? ”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr i

Önök a kormányprogramban leszögezték, hogy „vissza kell állítani, meg kelt erősíteni a
szociális segítők, ápolók gondozók, szakmájukat tisztességgel végzők megbecsülését, "

Azt is írták, hogy „a szociális biztonságot fenntartó szolgáltatásokat végzők számára új
megegyezést, kiszámítható alapokat kell teremteni . Ugyanis ma a szociális és gyermekvédelm i
gyermekjóléti területen dolgozók megbecsültsége a leggyengébb : társadalmi megítélésük és

jövedelmi helyzetük sokszor még alacsonyabb, mint a rájuk bízott, ápolást és gondozást igénytó;
segítségben részesül á' rászorultaké. Az ágazat bérezése alulmúlja még az egészségügyben
dolgozókét is. ”

Sajnos az elmúlt három évben nem teremtettek semmilyen kiszámítható alapot . Se új
megegyezést, se bérfejlesztést nem adott a kormány, annak a közel hatvan ezer főnek, akik a
szociális ellátás intézményeiben dolgoznak adott, sőt még el is vett tőlük. Az ezen a területen
dolgozó, jellemzően 70 és 90 ezer forint közötti nettó jövedelemmel rendelkezőmunkavállalókat az
adószabályok hátrányosan érintették, éppen ezért sokak bérkompenzációra szorultak . De mindezzel
együtt, az adójóváírás kivezetése, még az gyermekeseket érint ő adókedvezmény ellenére is, azt
eredményezte, hogy 2012-ben több mint három százalékkal csökkent a reálkeresettllc .

A szociális szakmában dolgozók kiemelten fontos munkát végeznek akár az id őskorúak ápoló-
gondozó otthonában, akár pszichiátriai otthonokban, akár családsegítő szolgálatoknál, akár a ház i
segftségnyíZjtásbatl, vagy akár a hajléktalan ellátásbán dolgoznak . Ennek ellenére a KSH adatai
szerint, fizetésük mindközül a legalacsonyabb, akármilyen hasonlításban is nézzük azt. Az elmúlt
években folyamatosan csökkent a nettó átlagbérek, 2012rben már százezer forint alá süllyedt .

Mélységesen egyetértek a Szociális Területen Dolgozók Szakszervezete által a szaktároÁnak Irt
nyílt levelében foglaltakkal, miszerint elengedhetetlennek tartják az egészségügyben megvalósul ó
bérfejlesztés szociális ágazatra történő kiterjesztését, valamint hogy mielőbb kezdődjön érdemi
párbeszéd az ágazat problémáinak rendezésér ő l az érintett érdekképviseletekkel,
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Most, hogy az egésszségiígyben dolgozók elvileg 30 milliárd forintnyi béremelést kapnak, még
inkább jogosan merül fel a kérdés :

• A szociális szférában dolgozók miért maradtak ki a bérfejlesztésből?

• Miként kívánja a Kormány „visszaállítani, megerősíteni a szociális segíti», ápolók,
gondozók, szakmájukat tisztességgel végzők megbecsülését”? Mikor kapnak béremelést szociáli s

szférában dolgozók ?

• Miként kívánja a Kormány az anyagi megbecsülésen kívül illetve amellett, kifejezn i
elismerését a szociális szférában dolgozók felé?

Várom megtisztel ő válaszát !

Az egyes miniszterek, valamint a Miniszterelnt5kséget vezető államtitkár feladat- és

hatásköréről szóló 212/2010 . (VII . 1 .) Korai . rendelet 41 . § 1) pontja alapján Ön felel a szociál- és

nyugdíjpolitikáért, ezért kérdezem Miniszter Urat .

Budapest, 2013, május

esterlázy Áttil a
sr zággpíflési képviselő

(MSZP)
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